
Zápisnica

zo zasadnutia komisie pre vzdelávanie, kultúru, šport a miestne komunity

zo dňa 13..03.2023 konanej v malej zasadačke Mestského úradu v Rajeckých. Tepliciach

Prezenčná listina: Meno Podpis

Mgr. Rastislav Slyško ..........v.r...................

Ing. Pavol Bielik .........v.r....................

Emília Duračinská .........v.r....................

Jozef Knapec .........v.r....................

Ing. Ján Valúch ospravedlnený

Zapisovateľ: Marián Veselický ............v.r.................

Začiatok rokovania o: 18.15 h

Komisia sa zišla na svoje rokovanie dňa 13.03.2023. Rokovanie viedol predseda komisie

Mgr. Rastislav Slyško.

Bod č. 1 - Úvod

Predseda komisie Mgr. Slyško otvoril rokovanie komisie a oboznámil prítomných
s programom komisie a navrhol, aby bol program upravený z dôvodu prítomných hostí,
žiadateľov o zámer zriadenia Lesnej škôlky. Komisia s tým súhlasila.

Bod č. 2 – Zámer zriadenia Lesnej škôlky

- OZ Zelený ateliér v zastúpení p. Jagerčíkovej a p. Verešovej predstavil zámer

zriadenia Lesnej škôlky v areáli kempu „Slnečné skaly“

Lesný klub je miesto určené pre deti vo veku od 3 do 6 rokov, kde sa väčšina aktivít
počas dňa odohráva vonku. Ide o alternatívnu formu predškolského vzdelávania, ktorá
je veľmi obľúbená vo svete a čím ďalej tým viac aj na Slovensku. Deti tu trávia čas v
malej zmiešanej skupine (cca 10 detí) prevažne pobytom v prírode, kde si rozvíjajú
svoje schopnosti, zručnosti, sociálne kompetencie. Je im dovolené voľne sa pohybovať
a zašpiniť sa. Nespoznávajú svet cez obrazovku, ale môžu sa ho dotknúť, ovoňať,
ochutnať. Pritom nejde len o premiestnenie tradičnej materskej školy do prírody. S
lesným klubom sa spája aj trochu iný prístup k výchove a vzdelávaniu.
Komisia po krátkej diskusii konštatovala, že nevidí žiadne prekážky zo strany mesta a
odporúča tento zámer posunúť na ďalšie pripomienkovanie.

Bod č. 3 – Návrh VZN – Trhový poriadok



-

- zapisovateľ komisie odôvodnil predložený materiál, ktorý je nový a kde boli

zapracované pripomienky od vedenia mesta (parkovanie na námestí, predaj v nedeľu,

čo je ambulantný a príležitostný predaj) a celkovo prehľadnejší trhový poriadok

- predseda komisie vyjadril svoje pripomienky k návrhu, rozporoval spôsob prípravy

materiálu po formálnej stránke. Nejedná sa iba o sprehľadnenie trhového poriadku, ale

zavádzajú sa aj zmeny, ktoré by mali byť jasne pomenované a vysvetlené v dôvodovej

správe. Ďalej konštatoval, že zo svojho pohľadu nevidí žiadne zásadné dôvody

meniť súčasný stav. Pripustil, že niekomu sa nemusí páčiť využívanie námestia na

trhové účely, mestu však prinášajú príjmy z prenájmu trhových ploch okolo 27 000

euro/ročne, čo nie je v súčasnej ekonomickej situácii zanedbateľná suma. Okrem toho

konštatoval, že trhy sú medzi občanmi obľúbené. Často sa tu ponúkajú výrobky, pre

ktoré by museli hlavne starší občania cestovať mimo mesta.

- predseda komisie konštatoval, že mu neprekáža keď predajcovia parkujú svoje

dodávky počas predaja priamo na námestí, pretože platia aj za auto a nezaberajú

parkovacie miesta, ktorých je nedostatok. Vyloženie všetkého tovaru a presun dodávky

iba celý proces predaja zbytočne komplikuje.

- p. Bielik uviedol, že hlavným dôvodom predloženia návrhu nového trhového poriadku
vznik nových trhových miest (námestie SNP), zosúladenie predaja na trhových
miestach a kultúrnejší predaj na námestí (niektorým občanom prekáža parkovanie
automobilov predajcov na námestí).

- p. Bielik pripomenul, že súčasný stav predaja na námestí je v rozpore s platným VZN.
Navrhol aby predajcovia, ktorí realizujú predaj z auta a predajcovia s potrebou mať
vozidlo pri predajnom stánku predávali na námestí oproti reštaurácii Relish, kde si
môžu auto zaparkovať na parkovisku priamo pri námestí.

- p. Duračinská uviedla, že dôležitejšie ako samotné VZN je reálna vykonávacia prax,

kde treba konsenzuálne hľadať možnosti ako skultivovať predaj na námestí.

- p. Duračinská sa informovala ako prebieha predaj na námestí. Zapisovateľ komisie

vysvetlil postup ako sa majú predajcovia správať (nahlásenie 24. hodín pred predajom,

určenie predajného miesta)

- komisia o návrhu VZN hlasovala:

za: pp. Duračinská, Bielik, Knapec

zdržal sa: p. Slyško

Bod č. 4 – Žiadosti o poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta

- komisia sa oboznámila so žiadosťami o dotácie a rozhodla na základe poskytnutých

podkladov. Rozhodnúť sa musela s ohľadom na termín odsúhlasenie dotácií do 31.3.

- a hlasovaním rozhodla

- za: Duračinská, Bielik, Knapec, Slyško

 Zložky
rok
2023



  
EUR

1. TJ Slovan - šachy 500

2. Jednota dôchodcov Slovenska 300

3. Cyklistický spolok 600

4. Horolezecký klub RT 200

5. OZ kultura 300

6. Bettys 300

7. eRko 300

8. KST Kamzík RT 800

9. ZO Únie žien Slovenska 300

10. ŠK Poluvsie 800

11. ZO SZV Vojtecha Križana Rajec 200

12. OZ Susedia spod skaliek 900

13. Academic Žilinská univerzita 500

Spolu: 6.000 EUR

● p. Duračinska navrhla prehodnotiť VZN č. 66/2011 a presnejšie stanoviť podmienky
prideľovania dotácii ako aj zhodnotenie konečnej realizácie predložených
plánovaných návrhov akcii jednotlivých žiadateľov.

● p. Bielik podal sťažnosť ohľadom zaslaných materiálov. Boli zaslané neskoro (4 dni
pred zasadaním komisie) s ohľadom na ich rozsiahlosť a potrebu prípravy . Podklady
sú neúplné a nedá sa nich objektívne rozhodnúť akú sumu prideliť jednotlivým
žiadateľom. Ďalšie podklady o ktoré žiadal mu neboli zaslané. Pripomenul, že na
februárovom zasadnutí členovia komisie žiadali aby materiály k dotáciám boli zaslané
čo najskôr keď ich už má mesto k dispozícii.

Bod č. 5, 6 – Rôzne, Diskusia

- p. Veselický informoval o nedostatku finančných prostriedkov pre kultúru v meste.

Za svoju prax (24. rokov) je to najmenej financií s ktorých sa požadované akcie nedajú

zrealizovať

- predseda komisie Mgr. Slyško skonštatoval, že v rozpočte mesta na rok 2023 boli

schválené prostriedky vo výške cca 5.000 EUR na organizáciu kultúrnych podujatí.

Rozpočet navrhlo ešte predchádzajúce vedenie mesta, na schválenie ho predkladalo už

súčasné vedenie mesta. Rozpočet samosprávy musí byť zo zákona vyrovnaný, alebo

prebytkový.

Bod č. 7 - Záver

- predseda komisie Mgr. Slyško poďakoval za účasť a ukončil rokovanie

Rokovanie ukončené o 20.45 h



V Rajeckých Tepliciach 13.03.2023

Zapísal: Marián Veselický

Overili:

..............v.r...................

Mgr. Rastislav Slyško

predseda komisie

...............v.r...................

Ing. Pavol Bielik

člen komisie


